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ROMÂNIA 

CONSILIUL JUDEŢEAN COVASNA 
 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat cu ocazia lucrărilor şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna, din 

data de 12 ianuarie 2023, ora 12,00 
 

 

Tamás Sándor-Președintele Consiliului Județean Covasna 

Convocarea Consiliului Judeţean Covasna în şedinţă ordinară pentru astăzi, 12 

ianuarie 2023, ora 12,00 s-a făcut în conformitate cu prevederile art. 178 alin. (1), precum 

și art. 134 alin. (1) lit. a.) și alin. (5), coroborat cu art. 179 din Ordonanța de urgență a 

Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 

ulterioare, în baza Dispoziţiei Preşedintelui Consiliului Judeţean Covasna nr. 3/06 

ianuarie 2023, consilierii judeţeni fiind invitaţi prin adresa nr. 3/S/6 ianuarie 2023. 

 Proiectul ordinii de zi a şedinţei a fost adus la cunoştinţa publică în cotidienele 

locale „Observatorul de Covasna” și „Háromszék”. 
 

Rog pe domnul Sztakics István-Attila, secretarul general al județului, să ne 

prezinte prezența.  

Sztakics István-Attila: Stimate domnule Președinte, stimați consilieri! 

La ședința ordinară de astăzi, sunt prezenţi 26 de consilieri județeni din cei 30 în 

funcţie, lipsind consilierii Floroian Stelian-Olimpiu, Para János, Szöllösi Tamás și 

Taierling Johann, respectiv este prezent și Președintele Consiliului Județean Covasna, 

deci în total sunt 27 de persoane cu drept de vot. 

Tamás Sándor: Mulţumesc.  

 

Constat că sunt îndeplinite condiţiile cerute de lege pentru convocarea 

consiliului, şedinţa este legal constituită, fiind prezenţi 27 consilieri judeţeni din cei 30 

în funcţie, drept urmare declar deschise lucrările şedinţei Consiliului Judeţean Covasna. 
 

La lucrările şedinţei de astăzi participă de drept secretarul general al judeţului, 

iar în calitate de invitaţi participă:  

- Dna. Vass Mária – director, Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia 

Copilului Covasna; 

- Dl. András-Nagy Róbert – manager, Spitalul Judeţean de Urgenţă „Dr. 

Fogolyán Kristóf”; 

- directorii executivi/ directorii executivi adjuncţi ai direcţiilor şi şefii 

serviciilor/compartimentelor/birourilor de specialitate din cadrul aparatului 

de specialitate al Consiliului Judeţean Covasna; 

- reprezentanţii mass-media. 
 

Procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Covasna din data de 

27 decembrie 2022, a fost făcut public, a putut fi studiat pe site-ul Consiliului Judeţean 
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Covasna www.cjcv.ro, respectiv la sediul Consiliului Judeţean Covasna, în vederea 

formulării eventualelor contestaţii la conţinutul acestuia. 
 

Vă consult, dacă aveţi obiecţii la conţinutul procesului-verbal? 
 

Nefiind, supun la vot procesul-verbal al şedinţei menţionate mai înainte. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat procesul-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 

Judeţean Covasna din data de 27 decembrie 2022. 
 

Stimaţi consilieri, 

Cunoaşteţi proiectul ordinii de zi, iar materialele şedinţei de astăzi v-au fost puse 

la dispoziție în format electronic pe site-ul oficial al Consiliului Judeţean Covasna.  
 

 Astfel, în proiectul ordinii de zi avem înscrise următoarele probleme: 

1. Proiect de hotărâre cu privire la repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a 

cotei de 6% din impozitul pe venit estimat a se încasa la bugetul de stat în limita 

sumei de 38.176 mii lei, reprezentând fond la dispoziția Consiliului Județean 

Covasna. 

2. Proiect de hotărâre cu privire la repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a 

sumei de 20% din cota de 14% din impozitul pe venit pentru echilibrarea 

bugetelor locale și a cotei de 20% din sumele defalcate din taxa pe valoarea 

adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale estimate pentru anii 2024-2026, 

respectiv repartizarea sumei defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru 

drumurile judeţene şi comunale pe anul 2023 și estimările pe anii 2024-2026; 

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea Documentaţiei de avizare a lucrărilor de 

intervenţie şi a indicatorilor tehnico–economici pentru investiţia ,,Reabilitarea și 

modernizarea DJ 114  Sânzieni-Lemnia"; 

4. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean 

Covasna nr. 193/2021 privind aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor 

tehnico–economici actualizate, precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului 

de investiție „Modernizare drum județean DJ 121A km 46+000 – km 48+350” pentru 

includerea la finanțare prin Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”; 

5. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean 

Covasna nr. 194/2021 privind aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor 

tehnico–economici actualizate, precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului 

de investiție „Reabilitare pod DJ 113 peste râul Olt km 36+301 și modernizare drum 

județean DJ 113 km 35+050 – km 37+397, Bixad – Gara CFR Bixad” pentru includerea 

la finanțare prin Programul Național de Investiții „Anghel Saligny”; 

6. Proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului 

Județean Covasna nr. 195/2021 privind aprobarea devizului general actualizat, a 

indicatorilor tehnico–economici actualizate, precum și a cererii de finanțare 

aferente obiectivului de investiție „Reabilitare drum județean DJ 121E km 0+490 – 

km 1+300” pentru includerea la finanțare prin Programul Național de Investiții 

„Anghel Saligny”; 

http://www.cjcv.ro/
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7. Proiect de hotărâre privind aprobarea Organigramei și a Statului de funcţii 

ale Spitalului Judeţean de Urgenţă „Dr. Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe 

Inițiator: Tamás Sándor, Președintele Consiliului Județean Covasna. 

8. Proiect de hotărâre privind stabilirea nivelului contribuţiei consiliilor locale, a 

persoanelor adulte cu dizabilități precum și a persoanelor vârstnice, la susţinerea 

serviciilor sociale acordate în cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi 

Protecţia Copilului Covasna, pe anul 2023; 

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea Contractului -model- care va fi încheiat între 

Judeţul Covasna prin Consiliul Judeţean Covasna, Direcția Generală de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Covasna şi unităţile administrativ - teritoriale din 

judeţul Covasna prin consiliile locale care participă la cofinanţarea serviciilor 

sociale acordate în cadrul Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia 

Copilului Covasna, pe anul 2023; 

10. Raportul de activitate al Comisiei pentru protecția copilului Covasna pe anul 

2022; 

11. Diverse 

 

Înainte de aprobarea ordinii de zi, vă informez că, toate proiectele de hotărâri 

au fost avizate favorabil în comisiile de specialitate.  
 

Vă consult dacă aveţi observaţii la proiectul ordinii de zi? 

Nu sunt. 

Supun aprobării proiectul ordinii de zi al şedinţei de astăzi. 

Cine este pentru? 27 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

Cu 27 de voturi s-a aprobat ordinea de zi a şedinţei de astăzi. 

 

Înainte de a intra în dezbaterea ordinii de zi, doresc să fac câteva precizări, şi 

anume: 

1.) – potrivit art. 228 alin. (1) și (2) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 

57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, nu pot 

lua parte la deliberarea şi adoptarea hotărârilor consilierii care au un interes personal în 

problema supusă dezbaterii. Dacă sunt asemenea situaţii consilierii sunt obligaţi să 

anunţe înainte de începerea dezbaterilor interesul personal pe care-l au în problema 

respectivă. 

2.) – pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 1, 2, 3, 8 și 9 este 

necesar votul majorităţii consilierilor în funcție,  

- pentru adoptarea proiectelor de hotărâri de la punctele 4, 5, 6 și 7 este necesar 

votul majorităţii consilierilor prezenți la ședință. 
 

Se intră în dezbaterea ordinii de zi. 

 

La primul punct al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a cotei de 6% din impozitul pe venit 
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estimat a se încasa la bugetul de stat în limita sumei de 38.176 mii lei, 

reprezentând fond la dispoziția Consiliului Județean Covasna; 

 

Doresc să vă informez, că fiecare județ are de repartizat această sumă. 

Nu suntem cel mai mare județ din țară, dar avem de împărțit aceeași sumă ca și 

celelalte județe, pe care trebuie să o împărțim exclusiv pentru municipii, orașe și comune. 

În fiecare an invităm la consultații toți primarii din județ, din fiecare regiune, nu 

numai cu această ocazie când avem posibilitatea de a repartiza această sumă pe unități 

administrativ-teritoriale, ci și de fiecare dată când avem posibilitatea ne consultăm cu 

primarii din fiecare regiune în parte. 

Nu folosim întotdeauna cântar de farmacie la împărțirea sumelor, dar întotdeauna 

ținem în echilibru fiecare regiune a județului, suntem atenți și sensibili la fiecare problemă 

din fiecare localitate. 

(A sosit domnul consilier Para János. De la această fază a ședinței sunt prezenți 

27 de consilieri județeni.)  

Vă dau numai cinci exemple și anume, ce o să facă cu acești bani cinci comune, ce 

probleme vor rezolva. 

De pildă: la Reci se va consolida digul de lângă Râul Negru, digul care desparte 

Râul Negru de lacul de la Reci, pentru că lacul de la Reci este în proprietatea 

comunității locale și vor să-l reintroducă în circuitul turistic, așa cum a fost pe vremuri. 

Dacă vă amintiți, acolo era organizat și Festivalul Nufărul. 

La Brateș vor finaliza podul peste Pârâul Covasna, din Pachia, care cel puțin de 

zece de ani de zile este o problemă și anul acesta în luna aprilie sau mai se va rezolva.  

La Vârghiș, în bazinul Baraoltului, au început și acum vor finaliza consolidarea și 

lărgirea grădiniței din localitate. 

La Dalnic, se finalizează lucrările la sistemul de canalizare. 

La Dobârlău, se asigură branșamentele la sala de sport, pentru că ei au câștigat 

un program pentru construirea sălii de sport, dar au obligația de a finanța și a asigura 

branșamentele de legătură, de altfel fiecare localitate din program are această obligație.  

Sunt două spitale care sunt în subordinea orașelor, spitalul din Baraolt și din 

Târgu Secuiesc. 

Aceste spitale nu sunt numai pentru locuitorii orașelor respective, ci deservesc 

locuitorii din regiunea respectivă. 

Comunele din zona Baraoltului au adunat 130 de mii de lei, deci au oferit partea 

lor pentru orașul Baraolt.  

La fel în zona orașului Târgu Secuiesc s-au adunat 225 de mii de lei, sumă 

colectată de la fiecare comună, proporțional cu numărul locuitorilor și am propus 

pentru orașul Târgu Secuiesc. 

V-am dat câteva exemple, cum se creionează aceste sume după consultația cu 

primarii.  

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt. 

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 
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Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul doi al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre cu privire la 

repartizarea pe unităţi administrativ-teritoriale a sumei de 20% din cota de 14% din 

impozitul pe venit pentru echilibrarea bugetelor locale și a cotei de 20% din sumele 

defalcate din taxa pe valoarea adăugată pentru echilibrarea bugetelor locale estimate 

pentru anii 2024-2026, respectiv repartizarea sumei defalcate din taxa pe valoarea 

adăugată pentru drumurile judeţene şi comunale pe anul 2023 și estimările pe anii 2024-

2026; 

 

Este vorba de o estimare și vă spun cu siguranță nu așa o să fie în anul 2024-2025 

cum am estimat noi acum.  

O să votăm realitatea în anii care urmează. 

 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

La punctul trei al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Documentaţiei de avizare a lucrărilor de intervenţie şi a indicatorilor 

tehnico–economici pentru investiţia ,,Reabilitarea și modernizarea DJ 114  Sânzieni-

Lemnia"; 

 

Este vorba despre o porțiune de 19 km de drum județean care cuprinde localitățile 

Sânzieni, Poian, Belani, Valea Scurtă, Estelnic, Lutoasa, Mereni și Lemnia, deci 8 localități 

pe 19 km.  

Rog pe domnul vicepreședinte Jakab István-Barna să ne prezinte despre ce este 

vorba. 

Jakab István-Barna: Suntem în faza DALI, după acceptarea DALI-ului o să trecem la 

partea de proiectare tehnică, după faza de proiectare tehnică putem să depunem proiectul 

undeva pe la sfârșitul anului.  

Deci, până la sfârșitul anului trebuie să fim gata cu documentația, iar ulterior până la 

sfârșitul anului, dacă totul merge bine, putem să ne apucăm chiar de lucrări.  
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Lucrările sunt estimate să dureze 36 de luni, deci la anul încă n-o să vedem 

drumul gata, este vorba de un proces mai lung.  

Ne-am gândit la soluții smart, pentru care primim și puncte în plus la programul 

REGIO, aici vorbim de senzori temperatură, umiditate, de gheață adică putem să vedem 

dacă drumul alunecă sau nu, la fel soluții pentru treceri de pietoni smart, iluminat smart și 

chestii de genul asta. 

Iar pe tronsonul respectiv vom avea și pistă de biciclete. 

În mare despre asta este vorba. Estimăm investiția să fie în jur de 36 de milioane de 

euro cu tot cu TVA, asta evident poate scădea dacă ajungem la faza proiect tehnic sau după 

aceea la licitații pentru executarea lucrărilor.  

Pe scurt despre asta este vorba. 

Tamás Sándor: Mulţumim. 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 

 

Acum urmează trei proiecte de hotărâri, despre care am discutat de foarte multe 

ori, fiind vorba despre proiecte pe care am câștigat la Programul Național de Investiții 

„Anghel Saligny”, la care deja suntem în faza de a încheia contractul de execuție, însă 

Ministerul ne cere ca să stabilim sumele în euro.  

Suma totală nu se schimbă, numai moneda.  

 

La punctul patru al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 193/2021 privind 

aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor tehnico–economici actualizate, 

precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului de investiție „Modernizare drum 

județean DJ 121A km 46+000 – km 48+350” pentru includerea la finanțare prin Programul 

Național de Investiții „Anghel Saligny”;  
 

Este vorba despre tronsonul de drum din centrul comunei până la podul din ieșirea 

din localitate.  
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 



 7 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul cinci al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 194/2021 privind 

aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor tehnico–economici actualizate, 

precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului de investiție „Reabilitare pod DJ 113 

peste râul Olt km 36+301 și modernizare drum județean DJ 113 km 35+050 – km 37+397, 

Bixad – Gara CFR Bixad” pentru includerea la finanțare prin Programul Național de 

Investiții „Anghel Saligny”; 
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul șase al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre pentru 

modificarea anexei nr. 1 la Hotărârea Consiliului Județean Covasna nr. 195/2021 privind 

aprobarea devizului general actualizat, a indicatorilor tehnico–economici actualizate, 

precum și a cererii de finanțare aferente obiectivului de investiție „Reabilitare drum 

județean DJ 121E km 0+490 – km 1+300” pentru includerea la finanțare prin Programul 

Național de Investiții „Anghel Saligny”; 
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul șapte al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Organigramei și a Statului de funcţii ale Spitalului Judeţean de Urgenţă „Dr. 

Fogolyán Kristóf” Sfântu Gheorghe; 



 8 

 

Este prezent domnul manager al Spitalului, András-Nagy Róbert.  
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul opt al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

stabilirea nivelului contribuţiei consiliilor locale, a persoanelor adulte cu dizabilități 

precum și a persoanelor vârstnice, la susţinerea serviciilor sociale acordate în cadrul 

Direcţiei Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Covasna, pe anul 2023; 
 

În fiecare an acest nivel de contribuție a consiliilor locale atât pentru persoane adulte 

cu dizabilități, cât și pentru alte servicii sociale acordate de către direcția noastră.  

Este prezent doamna director general Vass Mária și răspunde la eventualele 

întrebări. 
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  

Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul nouă al ordinii de zi avem cuprins Proiectul de hotărâre privind 

aprobarea Contractului -model- care va fi încheiat între Judeţul Covasna prin Consiliul 

Judeţean Covasna, Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Covasna 

şi unităţile administrativ - teritoriale din judeţul Covasna prin consiliile locale care 

participă la cofinanţarea serviciilor sociale acordate în cadrul Direcţiei Generale de 

Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Covasna, pe anul 2023; 
 

Vă consult, dacă în legătură cu materialul de la acest punct aveţi completări, 

probleme de ridicat? 

Nu sunt.  
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Supun la vot Proiectul de hotărâre.  

 

Cine este pentru? 28 de voturi 

Cine este contra? - 

Dacă se abţine cineva? - 

 

În urma supunerii la vot, cu 28 de voturi „pentru”, se aprobă hotărârea conform 

proiectului de hotărâre. 
 

La punctul zece al ordinii de zi avem cuprins Raportul de activitate al Comisiei 

pentru protecția copilului Covasna pe anul 2022; 
 

Materialul a fost prezentat în comisiile de specialitate nr. I, II și IV. 

Dacă sunt întrebări, propuneri în legătură cu materialul prezentat. 

Nu sunt.  

Consiliul ia act de materialul prezentat. 
 

La punctul unsprezece al ordinii de zi avem cuprins Diverse. 

 

 Vă consult dacă aveți probleme de discutat în cadrul punctului Diverse? 

Nu sunt. 
 

Am dezbătut şi am hotărât în problemele înscrise pe ordinea de zi. 

Vă mulţumesc pentru participarea la ședință.  

Închid ședința! 

 

Preşedinte,  Secretar general al judeţului Covasna, 
 

 

TAMÁS Sándor SZTAKICS István-Attila 
 

 

Prezentul Proces –verbal a fost aprobat în şedinţa Consiliului Judeţean Covasna 

din data de _____________________. 
 

Secretar general al judeţului Covasna, 
 

 

SZTAKICS István-Attila 

 

 


